
Jätetaksan lausuntokooste PRIDno-2023-3603

Kunta taho  lausunto vastine

Harjavalta 7.11.2023 Harjavallan Tekla §81 ja KH 

20.11.2023 § 228 

370/02.05.00.00/2023

Tekninen lautakunta päättää, 1. esittää lausuntonaan, että sillä ei ole huomautettavaa lausunnolla olevaan ehdotukseen Porin seudun 

jätehuoltojaoston valmistelemasta vuoden 2024 alussa voimaan tulevasta jätetaksasta. 2. lähettää lausunnon edelleen kaupunginhallitukselle. 

Kaupunginhallitus päättää antaa jätetaksaluonnoksesta Porin seudun jätehuoltojaostolle teknisen lautakunnan esityksen mukaisen lausunnon.

_

Kokemäki Kaupunginhallitus 20.11.2023 §269 Kaupunginhallitus päättää antaa seuraavan lausunnon Porin seudun jätehuoltojaostolle: Porin seudun jätehuoltojaoston valmistelema 

jätetaksaluonnos tukee Porin seudun jätehuollon hoitamista ja kehittämistä jätelain tavoitteiden mukaisesti. Kaupunginhallitus toteaa, että maksujen 

korotukset ovat korkeita.  Kaupunginhallitus pitää tärkeänä, että tulevaisuudessa mahdolliset jätemaksutarkistukset perustellaan nyt esitettyä 

paremmin.

_

Merikarvia Kunnanhallitus Ei lausuntoa. _

Nakkila Kunnanhallitus 13.11.2023 §181 Nakkilan kunnanhallitus merkitsee tiedokseen merkittävimmät muutokset voimassa olevaan jätetaksaan ja toteaa, että lausunnolla oleva Porin seudun 

jätehuoltojaoston valmistelemat jätetaksaluonnoksen korotukset ovat prosentuaalisesti korkeita ja kustannusten nousun hillitseminen on ensiarvoisen 

tärkeää.

_

Pori 28.11.2023 tekninen lautakunta §244 

ja 4.12.2023 kaupunginhallitus §557

Porin kaupungilla on voimassa jätteenkuljetussopimus Veikko Lehti Oy:n kanssa. Sopimus on ollut voimassa vuoden 2024 loppuun asti. Lakimuutosten 

myötä pakkausmateriaalit (pakkausmuovi, paperi, kartonki, metalli ja lasi) siirtyvät Keräämö Oy:n hoitoon vuoden 2023 alusta ja biojätteet 

myöhemmin vuonna 2024. Veikko Lehti Oy hoitaa sekajätteet sopimuksen mukaisesti vuoden 2024 loppuun saakka. Teknisen toimialan hoidossa on 

rakennusten ja alueiden jätepisteitä reilut 150 paikkaa ja niissä eri kokoisia pakkausjäteastioita n. 230 ja bioastioita n. 80 kpl. Astioiden tyhjennysväli 

vaihtelee kahdesta kerrasta viikossa, kerran kuukaudessa tai vain tarvittaessa tyhjennettäviin. Teknisen toimialan jätehuolto kustannukset vuonna 

2023 lokakuun loppuun mennessä yhteensä noin 340 000 euroa.

Jätehuollon kustannukset ovat merkittävät ja esityksen taloudelliset vaikutukset ovat vaikeasti arvioitavissa, mutta johtaa kuitenkin merkittävään 

kustannuksien nousuun. Tekninen lautakunta ilmaisee huolen jätetaksan kallistumisesta ja sen mahdollisista vaikutuksista teknisen toimialan talouteen 

sekä kiinteistöjen käyttäjien toimintaan. Jätetaksan korotukset voivat vaikuttaa kustannusrakenteeseen kymmenillä tuhansilla euroilla ja yleisesti 

ottaen alan toimintaedellytyksiin.

Korkeammat jätemaksut voivat kannustaa panostamaan enemmän jätehuollon tehokkuuteen ja kierrätykseen, mikäli volyymit ovat riittäviä. Toisaalta 

ne pakottavat luopumaan jätelajikohtaisesta keräyksestä, yksittäisen jakeen vähäisyyden vuoksi. Esimerkiksi päiväkodeissa on kerätty biojätettä 

opetustarkoituksessa, vaikka jätettä ei ole kertynyt edellytettävää määrää. Jatkossa biojätteen, lasin ja metallin kerääminen pienten määrien osalta ei 

ole mahdollista, sillä näiden jäteastioiden tyhjentäminen tapahtuisi vain tarpeen mukaan.

Kaupungilla on myöskin omilla varikoilla lavakeräystä useille jakeille, jotka kaupunki toimittaa vastaanottopisteeseen tai myyntiin. Kaupunki mm. myy 

metallijaetta ja tämän osalta vastaanottamisen menettelyistä tulee sopia tarkemmin.

Jätemaksujen korotuksilla pyritään varmasti tukemaan kestävää kehitystä ja ympäristönsuojelua. On kuitenkin tärkeää tasapainottaa nämä tavoitteet 

huomioimalla myös kuntien taloudelliset haasteet. Ehdotamme, että keskustelemme avoimesti ja yhteistyössä mahdollisista ratkaisuista, jotka voivat 

helpottaa näitä haasteita ja varmistaa, että teknisen toimialan talous ja vuokralaisten toiminnallinen kasvatus sekä taloudellinen toimintakyky säilyy 

tasapainoisena.

Hyötyjätejakeiden erilliskeräysvelvoiterajat ovat 

kiristyneet jäteasetuksen myötä. Ennen biojätteen 

erilliskeräysraja oli 20 kg/vko, nyt se on 10 kg/vko. 

Kartonki- ja muovipakkausten erilliskeräysraja oli 

10kg/vko, nyt se on 5kg/vko. Metalli- ja 

lasipakkausten erilliskeräysraja oli 10kg/vko, nyt se 

on 2 kg/vko. Eli aiempaa pienempiä määriä 

hyötyjätejakeita voi ja pitää erilliskerätä.

Paperin erilliskeräys ei siirry Keräämölle.

 

Jäteastioiden minimityhjennysvälit (muovi, kartonki, 

metalli, lasi) tulevat voimassaolevista seudullisista 

jätehuoltomääräyksistä.  

Kiinteistökohtaisesti voidaan tarkastella jäteastioiden 

kokoa ja tyhjennysväliä esim. kartonkipakkausten ja 

keräyspaperin osalta, kun ne kerätään erillisinä 

jakeina aiemman yhteiskeräyksen sijaan. 

Oikealla mitoituksella päästään 

kustannustehokkaisiin jätehuoltoratkaisuihin. 

Pomarkku Kunnanhallitus 28.11.2023 § 219 Kunnanhallitus päättää todeta lausuntonaan, että Pomarkun kunnalla ei ole huomautettavaa jätehuoltojaoksen vuoden 2024 alussa voimaan tulevasta 

taksasta.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

_

Siikainen Elinvoimalautakunta 29.11.2023 §43 Teknisen johtajan ehdotus:

Elinvoimalautakunta päättää esittää lausuntonaan, että Siikaisten kunnalla ei ole huomautettavaa lausunnolla olevaan ehdotukseen Porin seudun 

jätehuoltojaoston valmistelemasta vuoden 2024 alussa voimaan tulevasta jätetaksasta. PÄÄTÖS

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

_



Ulvila 15.11.2023 Tekninen lautakunta §93 

ja 27.11.2023 Ulvilan 

kaupunginhallitus §321

Jätetaksan muutokset ovat seudullisen jäteyhtiön toimintaperiaatteiden rajoissa olevia, eivätkä kohtele epätasa-arvoisesti Ulvilan kaupungin asukkaita 

tai Ulvilan kaupunkia. Tekninen lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle 1.1.2024 voimaantulevan jätetaksaluonnoksen hyväksymistä. --- 

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti

- todeta, että jätetaksan muutokset ovat seudullisen jäteyhtiön toimintaperiaatteiden rajoissa olevia, eivätkä kohtele epätasa-arvoisesti Ulvilan 

kaupungin asukkaita tai Ulvilan kaupunkia; ja

- hyväksyä 1.1.2024 voimaantulevan Porin seudun jätetaksaluonnoksen.

_

taho mielipide vastine

Kiinteistöliitto Satakunta ry Kiinteistöliitto on 1907 perustettu kiinteistönomistajien edunvalvoja ja kiinteistöalan asiantuntijaorganisaatio. Jäsenkuntamme muodostuu 

pääasiallisesti asunto-osakeyhtiöistä, mutta jäsenistöömme kuuluu myös vuokrataloyhtiöitä, kiinteistöosakeyhtiöitä ja muita 

kiinteistönomistajayhteisöitä. Jäsenenämme on yli 800 taloyhtiötä Satakunnan alueella (pl. Rauman seutu).

Kiinteistöliitto Satakunta ry pitää tärkeänä, että jätelainsäädännön uudistuksen vaikutuksia seurataan tarkasti ja avoimesti. Tässä tarvitaan kaikkien 

toimijoiden panosta. Kiertotalouden edistämisen ja ilmastonmuutoksen torjunnan toimenpiteet ovat muutenkin linkittyneitä toisiinsa, mikä korostaa 

laadukkaan vuorovaikutuksen tarvetta, jotta voidaan saada aikaiseksi hyviä ja kestäviä päätöksiä,

kaikkialla yhteiskunnassa.  

Olemme huolissamme kustannuskehityksestä. Jätehuollon kustannuskehitys on ollut maltillista. Nyt kun jätelaki rikkoi asiakkaan näkökulmasta 

käytössä olleen toimivan kuljetusjärjestelmän ja vei mahdollisuuden kilpailuttaa jätehuolto kokonaisvaltaisesti, alkavat kustannukset karata. 

Yksityiseen toimijaan verrattuna esim. pakkausmateriaalien tyhjennysmaksu yli kaksinkertaistuu. Tätä on syytä tarkastella kriittisesti ja avata mitä 

muita kustannuksia hinnoitteluun kytketään.

Pakkausmateriaalien osalta pitäisi hinnoittelussa ottaa paremmin huomioon astioiden koko ja erityisesti nostoperusteisten säiliöiden eri koot. 

Hinnoittelu tässä muodossaan vaikuttaa kaavamaiselta eikä avaa sitä, miten kiinteistöjä kannustetaan jätemäärien seuraamiseen ja motivoimaan 

mitoittamaan jäteastiat niin, että ne ovat tarkoituksenmukaisia kullekin jätetyypille ja niiden tarpeelliselle tyhjennysvälille.

Toivomme jätehuoltojaoston kiinnittävän kustannuskehitykseen erityistä huomioita. Seuraamme toteutumaa tulevissa kustannusvertailuissamme. 

Urakoitsijan syväkeräyssäiliön tyhjennyshinta on 

sama kaiken kokoisille astioille. Tuottajayhteisölle 

kuuluva sisältö on nollahintaista (ei käsittelymaksua). 

Tuottajayhteisön maksamien korvausten vaikutuksia 

ei vielä tiedetä. Korvaukset maksetaan takautuvasti 

vuonna 2025.

Tyhjennyshinta sisältää astiapalvelun eli astiavuokran 

ja tarroituksen. 

Porin seudun jätehuoltojaoston laajalla alueella on 

kaikille sama hinnoittelu eli tasataksa.

Taksa on muihin alueisiin vertailtaessa keskitasoa. 

Molok Oy Pakkausjätteiden tyhjennysmaksut.

- Kiertotalouden edistäminen ja ilmastonmuutoksen torjuntaan liittyviin toimenpiteisiin tehokkain päivittäin tapahtuva toimintatapamme on tehokas ja 

hyvin suunniteltu lajittelu.

- Indikaattori lajittelun tehostamiseen on sekajätteen väheneminen, johon Porin talousalueella on tehokkaasti motivoiduttu ja vuosia toteutettu.

- Lajittelun tehokkaimpiin lukeutuva tavoite on myös biojäte, jolla on yhä kovempi käyttötarve.

- Tavoitteellinen on lajitella pakkausmateriaalit oikeisiin niille osoitettuun ja yhdessä mietittyyn mahdollisimman oikeankokoiseen keräysvälineeseen.

- Lajittelun motivaattoreista suuria tekijöitä ovat YMPÄRISTÖTEKO ja EURO, johon kumpaankin asukkaat voivat ja haluavat itse vaikuttaa.

Tasataksa ja - mitoitus varsinkin nostoperusteisen keräysvälineen hinnoittelussa ehdotetun taksan tavoin ei ole motivoiva. Asukas tulee maksamaan 

jatkossa yli 50 % aikaisempaa enemmän lajitellessaan muovipakkaukset, lasin, metallin ja kartongin (paperi).

Asukkaat ovat tähän saakka saaneet lajittelun onnistumisen avulla positiivisen ympäristöteon lisäksi rahallisen hyödyn hinnoittelussa, johon ovat 

voineet itse tekemisellään vaikuttaa, joka on paras lähde oikeaan ja tehokkaaseen lajittelun onnistumiseen.

 Pyydän kohteliaimmin taksaa määrätessä tarkastelemaan käyttäjän toimintatapaa.

 Jätevirrat, joita saa kerätä oikean ja motivoidun kuluttajan kädenjäljen kautta, voimme  kutsua vihreäksi hiilikädenjäljeksi. 

Urakoitsijan syväkeräyssäiliön tyhjennyshinta on 

sama kaiken kokoisille astioille. Tuottajayhteisölle 

kuuluva sisältö on nollahintaista (ei käsittelymaksua).

Taksa kannustaa käyttämään isompia astioita, jolloin 

tyhjennyskertojen määrä pienenee.

Tuottajayhteisön maksamien korvausten vaikutuksia 

ei vielä tiedetä. Korvaukset maksetaan takautuvasti 

vuonna 2025. 



Satakunnan Isännöitsijäyhdistys ry Porin talousalueella on ollut jätteenkuljettajilla toimintamallina ja sovittuna sopimuskiinteistöjen kanssa jätteiden keräys sopimuksen mukaan. 

Pakkausjätteiden keräysmaksut on määritelty säiliön tilavuuden mukaan ja noutorytmi on sovitettu täyttymiseen nojaten. Seka- ja biojäte on 

määritelty pääosin punnitsemalla jäte kiinteistöillä kohdekohtaisesti ja laskutettu painon mukaan, kuljetus laskutettu omanaan. Jossain kiinteistöissä 

on käytetty laskutukseen tilavuusmittaa. Katsomme, että puuttuva laskutusmalli on oltava myös kunnallisessa järjestelmässä ja lisätään taksa-

asiakirjaan, että myös pakkausjätteiden keräämisessä astiatilavuus huomioidaan ja

hinnoittelu sen mukaan. Raportointi tukee kiinteistökohtaisesti lajittelun jätevirran oikeellisuuden varmistusta ja

mahdollistaa virheiden korjaamisen. Pakkausjätteidenkin punnitus on hyvä kehitysmalli, joka mahdollistaa raportoinnin sekä liian tiheän noutorytmin, 

painoa seuratessa huomioidaan noudon liian tiheä tai harva nouto. Tästä esitämme, että kirjallinen määritys raportoinnin ohjelmasta lisätään taksa-

asiakirjaan myös pakkausjätteiden kohdalla. Esitämme asian kohtuullistamista ja uudelleen määrittämistä jätelautakunnassa.

Nostoperusteisissa säiliötyhjennyksissä puuttuu mm. lasin ja metallin useat koot, mm 0,5 m3, 0,8 m3, 1,0 m3 ja 1.3 m3. Nämä tulee lisätä 

hinnoitteluineen. Vähintäänkin maininta ja hinta syväsäiliö lasille ja metallille 0,2 m3, 0,5 m3, 0,8 m3 ja toinen hintaryhmä 1,3 m3, 3,0m3, 5,0m3. 

Keräämö Oy on ottamassa käyttöön veloituksettomat keräysvälinetoimitukset 240 - 660 l:n keräysvälineille. Ilmaista palvelua ei ole olemassa ja 

esitämme hinnoittelun avaamista taksan määrittelyssä. Mikä on astian vuokran osuus kokonaishinnassa?

Jos raportoinnissa ei ole todellisia säiliökokoja, johtaa se tilanteeseen, että jätemäärät/kiinteistö vääristyvät merkittävästi ja raportointi ei toimi 

ohjaavana tekijänä jäte- ja kierrätysmäärien raportoinnissa.

Syväkeräyksen hinnoittelua verraten pinta-astiakeräykseen, kuutiotilavuushinnoittelussa on eroja. Syväkeräys on tehokkaampaa ja vähempipäästöistä, 

joten hinnoittelun tulisi tukea keräystä isommissa keräysvälineissä, ehdotetussa taksassa se ei toteudu.

Hinnoittelun avaaminen tukee lajittelun motivaatiota, joka Porin talousalueella on ollut positiivinen. Hinta pakkausjätteiden moninkertaistuessa vie 

pohjaa asukkaan lajittelun motivaation tehokkuudesta, kun ns. hyötyjätteiden keräämisestä maksu tulee moninkertaisena ja se tekee helposti 

lajitteluun välinpitämättömyyttä.

Pyydämmekin lausumassamme ottaen huomioon hinnoittelun tarkastamisen ja avaamisen sekä mistä asukas maksaa siirtyessään 

sopimusperusteisesta jätehuollosta kunnalliseen järjestelmään.

Pidämme erittäin kohtuuttomana nykyisten tyhjennyshintojen korottamista useilla kymmenillä prosenteilla riippumatta siitä, onko taloyhtiöissä 

vuokratut pinta-astiat tai itselle hankitut syväkeräyssäiliöt. Nyt mitä ilmeisemmin on käymässä niin, että taloyhtiöiden jätekustannukset nousevat 

kohtuuttomin suurilla prosenteilla, kun niiden piti päinvastoin laskea.

Hallitustyöskentelyn vastuullisuudessa vuoden 2024 jätehuollon budjetointia laadittaessa tulee huomioida jätekulujen nousu ja tähän Isännöitsijä ja 

taloyhtiöiden hallitukset tarvitsevat työkaluja, montako prosenttia on todellinen nousu ja etenkin selvästi informoituna syyt moninkertaiseen nousuun. 

Nostoperusteisesti tyhjennettävät jätteet punnitaan 

tyhjennyksen yhteydessä, vaikka sitä ei käytetä 

laskutusperusteena. Pinta-astioiden tyhjennyksiä ei 

ole toteutettu punnitusperusteisesti.

Porin seudun jätehuoltojaoston alueella säilyy 

kiinteistön haltijan järjestämä ( ent. 

sopimusperusteinen) jätteenkuljetusjärjestelmä 

sekajätteen osalta. Pakkausjätteiden erilliskeräilyn 

toteuttaminen siirtyy jätelain mukaisesti kuntien 

järjestämäksi. 

Pakkausjätteiden keräyksestä raportoidaan tarkasti 

tuottajayhteisölle. Tuottajayhteisön maksamien 

korvausten vaikutuksia ei vielä tiedetä. Korvaukset 

maksetaan takautuvasti vuonna 2025. 

Taksaluonnoksen mukainen jätetaksa on muihin 

alueisiin vertailtaessa keskitasoa. 


